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I Básthy? 
Péntektől új időt kell számítani Sze-

ged oktatáspolitikájában. Eddig volt 
„az" oktatáspolitikai koncepció, amelyet 
az előző testület „hosszútávú" jelzővel fo-
gadott el, és azóta se nem módosították, 
se nem törölték. Pénteken a városi isko-
la- és óvodavezetők előtt Básthy Gábor 
alpolgármester kijelentette, hogy „kon-
cepciókat mindenki tud gyártani, pénz is 
kell". Ezzel a maga részéről néhány szó-
ban hatályon kívül helyezett egy ma is 
hatályos közgyűlési döntést, és kétséget 
sem hagyott afelől, hogy - a megfelelő 
sajnálattal - ezentúl ez lesz az új módi 

Vagy ez lesz az érdekegyeztetés új for-
mája. Ha másként nem sikerül dűlőre 
jutni, a delikvenseknek szerveznek majd 
egy találkozót Básthy alpolgármesterrel 
Az iskolaigazgatóktól meg lehet kérdez-
ni, milyen volt. Két lidérces óra alatt 
mindenki megértette, hogy ha még nem 
is jött el véglegesen, de nagyon közeledik 
helyben is a Bokros-módi. Hogy ma még 
senki sem gondol rá, de holnap már igaz 
lehet az alpolgármester egyik válasza: „a 
demokrácia még nem ok arra, hogy 

csődbe menjen a város". Micsoda távla-
tai vannak ennek a frappáns megjegy-
zésnek! 

Úgylehet a pénteki válságértekezleten 
a tanárok megtekinthették, milyen is le-
hetne a Bokros-féle új magyar divat, sze-
gediesítve. Bizonyára a város hangozta-
totton iskolabarát érzelmű más vezetői is 
olyan rondának képzelték el, hogy el sem 
mentek rá. Ami két lehetőséget vet fel: 
vagy színjáték az egész, amelynek akkora 
a hatása, hogy ezentúl Básthy alpolgár-
mesterrel fenyegetik majd a rossz gyere-
keket is, vagy hamarosan I Love Básthy 
feliratú pólóknak tapsolhatnak a képvi-
selők a közgyűlésben. 

Sajnos, ami pénteken elhangzott -
színjáték ide vagy oda - nagyon is 

valósnak tűnt az országos előzmények 
után. Hiszen nem Szegeden találták ki az 
iskolaösszevonásokat, a kiadáscsökken-
téseket, és azt a modort sem, amelyben a 
pedagógusokkal tudatták mindezt. 

• Az oktatási bizottság enyhítené a Básthy-féle terveket 

Mennyi lesz a 11 százalék? 
Szemők Árpád, az oktatá-

si bizottság elnöke nem örül 
annak, hogy az iskolaigazga-
tók pénteken visszautasítot-
ták az önkormányzat megta-
karítási felmérőívének kitöl-
tését, bár, mint mondotta, az 
összeírás nem a bizottság 
döntése nyomán készült vol-
na, hanem a Közoktatási és 
Közművelődési Iroda meg-
bízásából. Mint már beszá-
moltunk róla, a város oktatá-
si intézményvezetőinek ezen 
az íven kellett volna péntek 
déltől hétfő délutánig jelez-
ni, hogy milyen kiadáscsök-
kentéseket tudnak elvégezni 
annak érdekében, hogy az 
intézmény költségvetéséből 
11 százalékot megtakarítsa-
nak. 

Az oktatási bizottság el-
nöke úgy vélte, már tavaly 
novemberben jelezte az is-
koláknak, hogy mi várható, 
ha a városi költségvetés fo-
lyamatai rosszul alakulnak, 
de akkor nemigen hittek ne-
ki. A mostani rendkívül i 
helyzetben Szemők Árpád 
(aki elmondása szerint egye-
temi e l f o g l a l t s á g a és az 
MSZP városi elnökválasztó 

ülése miatt nem vett részt a 
pénteki „sokkértekezleten") 
azt váija, hogy az iskolákkal 
(és iskolákról) folyó tárgya-
lások felgyorsulnak, s még a 
csütörtöki közgyűlés előtt 
kompromisszumos megol-
dást találnak. Erre alkalom 
lehet a mai szakszervezeti 
egyeztetés és a szerda dél-
utáni bizottsági ülés is , 
melyről az elnök úgy nyilat-
kozott , hogy „addig nem 
hagyják ott az Üléstermet, 
amíg megoldás nem szüle-
tik". 

Mindkét alkalommal je-
len lesz Básthy Gábor alpol-
gármester is, aki pénteken 
azt mondotta, hogy vitatkoz-
ni csak az elvonás módoza-
tain lehet, az ö s s z e g e k e n 
nem. Az a lpolgármester i 
előterjesztés azt javasolja, 
hogy 11 százalékos kiadás-
csökkentést kapjoji minden 
önkormányzati intézmény. 
Emellett az alpolgármester 
pénteken kilátásba helyezte 
a bezárásokat, megvonáso-
kat, napközis szolgáltatás-
csökkentéseket is, amelyek 
további megtakarítást jelen-
tenének. Szemők Árpád ez-

zel szemben lapunknak teg-
nap úgy nyilatkozott, hogy 
„bár nem a bizottság felada-
ta, hogy azt vitassa, mekkora 
költségvetési hátrányt kell 
behozni , elnökként mégis 
azt a javaslatot fogja támo-
gatni, hogy a differenciált 
intézkedéseken túl (bezárá-
sok, stb...), melyek az évi 
költségvetés 6-8 százalékát 
tennék ki, csak 3-4 százalé-
kos elvonást alkalmazzanak 
fűnyírószerűen". Azzal kap-
csolatban, hogy az alpolgár-
mester pénteki kijelentése 
szerint az elbocsátandó pe-
dagógusok végkielégítését is 
a megtakarításokból finan-
szírozzák, a bizottsági elnök 
azon a v é l e m é n y e n van, 
hogy az iskolák idei költség-
vetését ne terhelje a végki-
elégítések költsége. 

A javaslatokról a szerdai 
oktatási bizottsági ülésen 
tárgyalnak tovább, s itt dől 
el az is, hogy csütörtökön 
milyen értelmű előtetjesztés 
kerül a képviselők asztalára 
- az iskolaigazgatók segély-
kérő levele mellé. 

P. J . 
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• Szeméthegyek az út mentén • Olomlemez, vegyszer, 
hűtőfolyadék • „Házilagos megoldás" 

Alig fordulunk ki a Pa-
csirta utcából, a Makkoserdő 
soron - egy saroknyira a 
„tisztasági teleptől"! - , a 
félkész társasházakkal szem-
közt, az elhagyott rókusi te-
mető oldalán, mutatós építé-
si törmelékhalmokra bukka-
nunk, amelyekhez ki-ki hoz-
záteszi a maga szemétkupa-
cát. „így megy ez szerte a 
városban" - mondja Czik-
kely László. „Elég néhány 
köbméter sittet otthagyni va-
lahol, máris elkezd nőni a 
szemétdomb. Kíváncsi len-
nék, ezeknek az építőknek 
meddig szól a közterületfog-
lalási engedélyük...?" 

Akkumulátorok, 
meg a fél 
Wartburg 

Algyő és Tápé között já-
runk. Áz út két oldalán hú-
zódó árkokat alaposan, s 
többé kevésbé egyenletesen 
megszórták szeméttel. Szabó 
Ferenc lassít, hogy jobban 
lássunk - sajnos, van mit 
nézni. „Mióta egyes terüle-
tek magánkézbe kerültek, 
sokan úgy szabadulnak meg 
a hulladéktól, hogy behord-
ják a privát területekre beve-
zető utakra" - mondja az 
igazgató, s kimutat az abla-
kon. Egy útbejáró előtti táb-
láról ezt olvassuk: „Magán-
terület! Figyelem! Szemét-
és törmeléklerakás hatósági-
lag tilos!" A tábla tövében, 
meg a környékén háztartás-
ból való szemét, akkurátusan 
szétterítve. Föltehetőleg nem 
a „földbirtokosé..." 

Kics ive l távolabb már 
meg is állunk: az út bal olda-
lán tekintélyes szemétdomb 
magasodik. Tucatnyi autó-
gumi, vegyszereskannák ku-
paca, festékesvödrök, akku-
mulátorok, műanyagflako-
nok, töméntelen papír, és 
még ki tudja, mi minden. 

„Ez nem lakossági sze-
mét" - mondja Szabó Fe-
renc." „Az anyag összetétele 
sokszor árulkodó a szemete-
lőre nézve" - teszi hozzá, 
aztán az akkumulátorokra, 
meg a körülöttük szétdobált 
ólomlemezekre mutat. „Ezek 
itt veszélyes hulladékok: az 
e s ő bemossa a m é r g e z ő 
anyagokat a földbe, onnan a 
növényekbe kerül, a táplá-
léklánc végén pedig az em-
beri szervezetbe." 

Alig ötven méterrel odébb 
újabb látnivaló: néhány hűt-

Foghfj. Horváth úr tele-
fonált a 480-718-ról a Ba-
lajti utcaiak nevében. A 
vfzművesek szereltek az 
utcájukban valamit, eköz-
ben a talajt feltúrták, egy 
50 méteres szakaszon leg-
felejebb lánctalpassal lehet 
közlekedni. Egyik végéről 
2 métert a másikról pedig 
5-öt megjavítottak ugyan, 
de ez nem teszi boldoggá a 
környéken lakókat, hiszen 
az ominózus félszáz méte-
res szakaszt nem tudják át-
repülni . Talán van más 
megoldás is, minthogy re-
pülni tanuljanak a Balajti 
utcaiak. 

Kérnék a szurit , de.. . 
Pajkó Antalné (487-314) 
elmondta, hogy 76 eszten-
dős édesanyja a javaslatok-
nak megfelelően jelentke-
zett háziorvosánál, hogy 
kéri az influenza elleni vé-
dőoltást. Ezt eddig három-
szor tette, mindahányszor 
azt a választ kapta, nincs. 
Akkor, hogy is van ez? -
kérdezte olvasónk. Javasol-
ják, miközben nincs oltóa-
nyag? Az ÁNTSZ megyei 
szervezeténél kérdésünkre 
elmondták, hogy a házior-
vosoknak a városi szerve-
zettől kell igényelniük az 
anyagot, annak pedig tő-
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Kedves Olvasóink! Közérdekű problé-
máikat, észrevételeiket és tapasztalatai-
kat a héten ügyeletes újságíró munkatár-
sunkkal, V. Fekete Sándorral oszthatják 
meg, aki várja hívásaikat a 06-60-
327-784-es telefonszámon, munkanapo-
kon 8 és 10 óra között, vasárnap pedig 
14-től 15 óráig. Felhívjuk olvasóink fi-
gyelmét, hogy Szegedről is valamennyi 
számot tárcsázni kell. Ha ötletük van a 
Fekete pont cimű rovatunk számára, 
kérjük, ugyanitt tudassák szerkesztősé-
günkkel! Elveszett tárgyakat, kutyákat, stb. kereső olvasóink 
kedvezményes hirdetésben tehetik közzé mqpdandójukat. 
Hirdetésfelvétel 7 és 19 óra között a Sajtóházban. 

lük. Előfordulhatott ugyan, 
hogy S z e g e d e n néhány 
napra elfogyott, de éppen 
most kaptak 2000 adagot, 
ha tehát a háziorvos igény-
li, akkor megkapja és máris 
szívhatja a fecskendőbe a 
matériát. 

M e r r e m e n j e n a 35-
ö s ? A kérdésre K o v á c s 
Sándor olvasónk megadta 
a maga válaszát. Ismerve a 
buszjárat módosításának 
tervét azt javasolta, ha már 
elterelik az évtizedeken át 
jól bevált útvonalról, ak-
kor a Honvéd térre tegyék 

a végál lomását , mert az 
praktikusabb. És mi lesz 
azokkal, akik a temetőbe 
jártak ki ezzel a busszal? 
Ezután többet kell majd 
lyukasztaniuk az olcsónak 
egyáltalán nem nevezhető 
j e g y b ő l , a m e l y n e k ára 
messze megelőz i a szol-
gáltatás színvonalát - vé-
lekedett. 

Önkormányzat és ku-
tyaszorító. A legtöbb tele-
fonáló tegnap az oktatás te-
rén bevezetendő szigorítá-
sokkal foglalkozott. Úgy 
érezték - a testületi ülése-

ket a tévéközvetítés jóvol-
tából nyomon követő nagy-
szülők, szülők, pedagógu-
sok - , hogy a városházi 
képviselők nem harcolnak 
foggal körömmel a szegedi 
oktatásért, hogy iskolákat 
ne kelljen bezárni, tanáro-
kat elküldeni. Nem jól sá-
fárkodnak a város pénzé-
vel, ha valamire, hát éppen 
a gyerekek tanítására, okta-
tására kellene áldozni. Kü-
lön bírálták az alpolgár-
mestert, Básthy Gábort, aki 
szerintük az iskolaigazga-
tóknak pénteken tartott tá-
jékozatóján - az ott történ-
tekről lapunkban olvasták a 
tudósítást a Csörögöt hívók 
- olyan kijelentéseket is 
tett, amelyekre nem lehe-
tett felhatalmazása, mivel 
sem bizottság, sem a köz-
gyűlés még nem fogla l t 
benne állást. 

Beton helyett virágot. 
Erdélyi János újszegedi ol-
vasónk felvetéséhez csak 
csatlakozni lehet. Azt java-
solta, hogy a Csillag téri 
körforgalomban a középső 
részt ne kóvel, hanem zöld-
del borítsák be, mert szebb 
és olcsóbb. Hasonló ötlete 
volt az algyői úton lévő 
mesterségesen kialakított 
terelőszigetekre. 

Ú j s z e g e d i l á t k é p . (Fotó: Révész Róber t ) 

A Szegedi Környezetgazdálkodás i Közhasznú 
Társaság uvarán négyen ülünk be az autóba, hogy 
megnézzünk néhány illegális hulladéklerakó-helyet: 
a volánnál Szabó Ferenc ügyvezető igazgató foglal 
helyet, mellette, az „anyósülésen" fotóriporter kollé-
gám tartja „lövésre kész" fényképezőgépét; hátul 
Czikkely László, a KHT hulladékgazdálodási osztá-
lyának vezetője bevezetőül elárulja, hogy igencsak 
sok idő kellene ahhoz, hogy valamennyi vadlerakót 
körbejárjuk: van belőlük vagy száz, itt a városban, 
meg a környéken. 

őszekrény (a hűtőfolyadék 
ugyancsak mérgező!), építé-
si törmelék... Még egy fél 
Wartburg-karosszéria is le-
selkedik a szeméttel vegyes, 
száraz gaztengerből... 

„Barkas-kaland" 
Az Algyőt és Tápét össze-

kötő úton nemrég érdekes ka-
landba keveredett a területet 
e l lenőrző osztá lyvezető . 
Czikkely László meséli, hogy 
három fiatalembert kapott 
rajta, amint egy Barkasból 
dobálták kifelé a szemetet az 
úttól kicsit beljebb. Rögtön 
megörökítette őket egy dátu-
mos fotókat készítő géppel, 
majd azt javasolta nekik, 
hogy a hulladékot inkább a 
sándorfalvi úti telepre vigyék, 
különben följelenti őket. 

Pár perccel később az 
osztályvezető továbbautózott 
- s egyszer csak látja, hogy 
pontosan vele szemben, az 
út közepén közeledik a Bar-
kas, és láthatólag esze ágá-
ban sincs kitérni. Czikkely 
úr félrerántotta a kormányt, 

fékezett, s a srácok is meg-
álltak. Kevés híján tettleges-
ségre került a sor, végül a fi-
úk inkább eloldalogtak, s 
meg sem álltak - a szemétte-
lepig. Ez a történet tehát jól 
végződött, de hát nem lehet 
minden szemétdomb mellé 
őrt állítani. 

Már-már 
kezelhetetlen 
mennyiség 

Aztán egy „belvárosi sze-
métdombot" nézünk meg: az 
északi Tisza-híd újszegedi 
oldalán, az „olajos szálló" 
közelében még a hídépítés 
idejéből maradt építési tör-
melék is látható. Gaz min-
denütt, a bokrok között -
mintha csak a szél szórta 
volna szét - hasonló szemét-
halmok, mint odakinn, az 
úton. Akkumulátor, festékes-
kanna itt is akad, nem is egy. 
Meg műanyagzsák, mosópo-
ros és vegyszeres doboz, stb. 

„Ha lenne pénzünk rend-
behozni ezt a területet, érté-

kes park lehetne itt. Évi egy-
mi l l ió forint e lég lenne a 
fenntartására" - véli Szabó 
Ferenc. Aztán e lmondja 
még, hogy a városi képvise-
lők időnként szóvá teszik az 
itt-ott fölgyűlt szemétkupa-
cokat. A KHT elviszi a hul-
ladékot, ám a képviselő is-
mét tiltakozik, mert a sze-
métdomb újratermelődik, 
mire az intézkedésről szóló 
válasz a kezébe kerül. 

„És ez így is lesz mindad-
dig, amíg nem köte lező 
igénybevenni a hulladékszál-
lítást" - mondja az igazgató. 
A rendeletmódosítást szep-
tember óta kéri a környezet-
gazdálkodási kht., ám mosta-
náig nem sikerült elérni, hogy 
a közgyűlés tárgyaljon is a té-
máról. (Bíztató, hogy a január 
25-i közgyűlés napirendjére 
fölvették a rendeletmódosí-
tásról szóló javaslatot.) 

„A be nem fizetett szállí-
tási díj miatt eddig úgy 10-
15 mil l ió forint bevételtől 
estünk el. Pedig még ked-
vezményt is adunk: aki janu-
ár végéig egy összegben fi-
zeti ki az éves díjat, húsz 
százalékot takarít meg. De 
nem is a bevételkiesés a fon-
tos, hanem az a több tízmil-
liós költség, amibe az illegá-
lis lerakók fölszámolása ke-
rül" - mondja körutunk vé-
geztével az igazgató, „...s 
még ennél is aggasztóbb, 
hogy az egyre növekvő sze-
mét menny i sége már-már 
kezelhetetlenné válik." 

Nyi las Páter 

e közéleli napló 

MA 
SZEGED VÁROS KÖZ-

GYŰLÉSE Jogi- és Ügyren-
di Bizottsága 13 órától ülést 
tart. 

P E D A G Ó G U S O K N A K 
ingyenes jogi tanácsadást 
tartanak a PDSZ (Pedagógu-
sok Demokratikus Szakszer-
vezete) megyei választmá-
nyának irodájában (Kálvária 
sgt. 14.). 

PAPP ZOLTÁN, a 15-ös 
választókerület képviselője 
fogadóórát tart 17-tól 18 
óráig a Kecskéstelepi Műve-
lődési Házban. 

HOLNAP 
AZ MDF szegedi szerve-

zete 13-16 óra között ügye-
letet tart a Szeged, Római 
krt. 31. szám alatt. 

MÉSZÁROS ATTILA, a 
25-ös választókerület képvi-
selője fogadóórát tart 13-tól 
17 óráig a tápéi ügyfélszol-
gálaton (Honfoglalás utca). 

DR. BÁLINT JÁNOS, a 
Szocialista Párt jogtanácsosa 
15-16 óra között ingyenes 
jogi tanácsadást tart Szege-
den, a Szilágyi utca 2. II. 
em. 204-es szobában. 

A Madách Imre Általános 
Iskola e héten színes és gaz-
dag programmal emlékezik 
névadójára. A Madách-hét 
keretein belül rendeznek he-
lyesírási , népdaléneklés i , 
szép kiejtési, valamint vers-
és mesemondó versenyt, de 
lesz kézműves délután, iro-
dalmi kávéház, alkotóház és 

Madách-hét 
játékos vetélkedő is. A ren-
dezvénysorozat január 28-án 
a Deák Ferenc Gimnázium-
ban ér véget, ahol a szülők 
és érdeklődők műsoros be-
mutatón szórakozhatnak, 
mely után kiosztják a Ma-
dách Alapítvány díjait. 

A SZAB hírei 
Január 23-án 10 órától a 

Nefrológiai Munkabizottság 
és a SZOTE Vértranszfúziós 
Intézete konferenciát szer-
vez a dél-magyarországi vér-
adó ál lomások részére. A 
program: előadások, eszköz-

és szakmai bemutató, főor-
vosi értekezlet. 

Január 26-án 14 órától a 
Magyar Jogász Egyesület 
Csongrád megyei szervezete 
rendez előadást: az Országos 
Ügyvédi Kamara elnökét, dr. 
Horváth Jenőt hallgathatják 
az érdeklődők. Előadásának 
címe: Az ügyvédi tevékeny-
ség a jogállamban. 

A Városi Televízió Állás-
pont című műsora rendkívüli 
adással jelentkezik ma, 20 
óra 10 perckor. Nemcsak az 
időpont, a téma is rendha-
gyó. Ez alkalommal - az ön-
kormányzatban résztvevő 
pártok javaslatára - a Városi 
Televízió feladatáról, a helyi 
nyi lvánosságban betöltött 
szerepéről, szükségességéről 
és lehetséges jövőjéről lesz 

Álláspont 
szó. Az élő műsor vezetője 
dr. Szombathy Zoltán, a Ró-
na Rádió főszerkesztője, a 
vendégek pedig a pártok de-
legáltjai. 

A nézők 17 órától tehet-
nek fel kérdéseket a 493-693 
és a 322-044-es telefonszá-
mon. 


